
Protokół Nr XXXVII/2009 
Z XXXVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

odbytej w dniu 20 kwietnia 2009 r. 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Łodzi. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 15: l O i trwała do godziny 19:45. 
Skład Rady Powiatu - 19 radnych. 
Obecnych - 19 radnych. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał 
przez Radę Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego - Pan Ryszard Surowiec serdecznie 
powitał Radnych, Zarząd Powiatu, Pana Starostę, Pana Wicestarostę, Panią Skarbnik, Pana 
Sekretarza, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy - Pana Krzysztofa Błaszczyka, Dyrektora 
DPS w Wiśniowej Górze - Panią Ewę Wawrzonek, Dyrektora DPS w Lisowicach - Pan 
Ryszarda Hejchmana, Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie - Panią Urszulę 

Łużniak, Dyrektorów Szkół i placówek oświatowych, Wiceprzewodniczącą Rady Miasta 
i Gminy Rzgów, Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa oraz przedstawicieli 
Sołectwa J anówka. 

Pan Starosta poinformował, iż zmarł Teodor Kierlik - Sekretarz Powiatu, poprosił 

o uczczenie jego pamięci chwilą ciszy. 

Pkt 2. porządku obrad - Przyjęcie porządku obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Zarząd zwrócił się o wprowadzenie do porządku 
dodatkowych punktów dotyczących podjęcia uchwał w sprawie: 

- zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku, 
- zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku, 
- przyjęcia pomocy finansowej od gminy Nowosolna w 2009 rok, 
- przyjęcia pomocy rzeczowej od gminy Koluszki, 
- aktualizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

na lata 2007 - 2015, 
- zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 

2007 - 2015" przyjętego Uchwałą Nr 2471XXIV/2008 Rady Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego z dnia 29 maja 2008 r. 
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Pan Starosta poinformował, iż otrzymał wniosek Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o przedłożenie 
na najbliższej Sesji Rady Powiatu informacji z podjętych ważniejszych uchwał w roku 2008 
przez Stowarzyszenie Powiatów Polskich oraz Stowarzyszenie Powiatów i Gmin 
Województwa Łódzkiego a także informacji o inicjatywach własnych Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w tym zakresie. Pan Starosta poprosił o wprowadzenie do porządku obrad jako 
18 punktu dotyczącego przedstawienia informacji będącej odpowiedzią na wniosek. 

Poddano pod głosowanie wprowadzenie dodatkowych 6 punktów dotyczących podjęcia 
wcześniej wymienionych uchwał, jako punkty 12,13,14,15,16,17. Rada wyraziła zgodę na 
wprowadzenie dodatkowych punktów jednogłośnie, przy ilości głosów: "za" - 19, 
"przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O. 

Poddano pod głosowanie wprowadzenie dodatkowego punktu zaproponowanego przez Pana 
Starostę. Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie dodatkowego punktu, przy 
ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - o. 

Poddano następnie pod głosowanie przyjęcie porządku obrad z przedstawionymi 
poprawkami. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przy ilości głosów: "za" -19, 
"przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O. 

Przyjęty porządek przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
3. Przyjęcie protokołu XXXVI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
4. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Łódzkiego Wschodniego za 2008 rok oraz udzielenia absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2008 rok. 

1) przedstawienie sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu 
za 2008 rok, 

2) przedstawienie opmll Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok, 
3) przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Powiatu, 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej, 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu za rok 2008, 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku 

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu, 
7) dyskusja, 
8) głosowanie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przYJęcIa sprawozdania z realizacji "Powiatowego 
Programu Przeciwdziałania Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy 
na lata 2007 - 2013". 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego z realizacji zadań za 2008 rok. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmIan budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na 2009 rok 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
o dotację z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
narok 2009. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Gminy Brójce 
na realizację zadania publicznego w 2009 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w 2009 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
w 2009 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Nowosolna 
w 2009 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od gminy Koluszki. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla 

Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2007 - 2015. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego 

Wschodniego na lata 2007 - 2015" przyjętego Uchwałą Nr 2471XXIV/2008 Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 29 maja 2008 r. 

18. Przedstawienie infonnacji na temat .... 
19. Odpowiedzi na interpelacj e i zapytania. 
20. Wolne wnioski i sprawy różne. 
21. Zamknięcie obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad - Przyjęcie protokołu Z XXXVI Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Zapytał 
czy są uwagi do jego treści. Uwag nie zgłoszono, protokół został przyjęty jednogłośnie 
przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - o. 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Z prac Zarządu w okresie 
międzysesvinym. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie infonnacji z prac Zarządu 
w okresie międzysesyjnym. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki W schodni poinfonnował, że Zarząd odbył 6 
posiedzeń. Z pięciu przygotowana została informacja pisemna (stanowi załącznik nr 3 
do protokołu). Odbyły się jeszcze dwa posiedzenia Zarządu, na których podjęte ważniejsze 
decyzje, to: 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym zakresie. 

Głos zabrał Pan Jerzy Kabat. Odniósł się do infonnacji, która mówi o wypłacie 

odszkodowania za grunty pod poszerzenie drogi powiatowej. Poprosił o przedstawienie 
bliższych infonnacji na temat kwoty odszkodowania. 
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Pan Biliński powiedział, że wypłacono odszkodowanie w wysokości ponad 14 tys zł 

za zajęcie gruntów pod poszerzenie drogi powiatowej. 

Pan Starosta powiedział, że wypłacane są wysokie środki, jako odszkodowanie dla byłych 
właścicieli gruntów. 

Pkt 5. porządku obrad - Interpelacje i zapytania. 

Pan Andrzej Opala zapytał o dalszy ciąg sprawy związanej z zasądzoną kwotą Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego dla szpitala w Brzezinach w związku z funkcjonowaniem CPR. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że złożony był pozew przez ZOZ w Brzezinach, Powiat 
ustosunkował się do sprawy, jednak rozprawy sądowej jeszcze nie było. 

Pkt 6. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2008 rok 
oraz udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2008 rok. 

l) Przedstawienie sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu 
za 2008 rok. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni powiedział, że w dniu 28 gmdnia 2007 r. 
uchwalony został budżet Powiatu na 2008 rok o dochodach w wysokości 31.026.842,00 zł 
i wydatkach w wysokości 32.137.939,00 zł. Przy konieczności spłaty rat wcześniej 

zaciągniętych kredytów wystąpił niedobór w wysokości 2.964.793 zł. W ciągu całego roku 
budżetowego budżet podlegał wielokrotnie zmianom. Wysoka Rada podęła 28 uchwał 
w sprawie zmian budżetu i 18 uchwał w sprawie zmian w budżecie. Na koniec roku budżet 
wynosił po stronie dochodów 40.671.240,48 zł, co razem z zaplanowanymi 
przychodami dawało kwotę 45.659.894,48 zł. Dochody zrealizowano w wysokości wyższej, 
niż planowane, bo w kwocie 41.568.864,64 zł stanowi to 2,2 % więcej od dochodów 
zapisanych w fma1nym budżecie, w porównaniu z budżetem pierwotnym nastąpił wzrost 
aż o 34 %. Wydatki zaplanowane w kwocie 40.919.561,48 zł wykonano w 92,6 %, ale 
w stosunku do wydatków ustalonych w pierwotnym budżecie wzrosły one o 27%. Należy 
podkreślić, że mimo niewydatkowania całej kwoty, wydatki rzeczowe zostały zrealizowane 
poza dwoma zadaniami: "Rozbudowa DPS w Wiśniowej Górze" - 200.000 zł (nie udało się 
uzyskać wsparcia finansowego) oraz "Budowa szkolnej hali sportowej przy ZPS Nr 1 
w Koluszkach" - 20.000 zł. Podsumowując cały rok budżetowy Pan Starosta stwierdził, 
że dochody zostały zrealizowane prawidłowo. Przy realizacji wydatków nie stwierdzono 
przekroczeń planu. W ciągu roku budżetowego dokonywano lokat wolnych środków, w sumie 
dało to ok. 270 tys. zł dodatkowych dochodów. Każda z jednostek organizacyjnych Powiatu 
prowadziła działalność zgodnie z ustalonym planem finansowym. Pan Starosta podziękował 
wszystkim, którzy brali udział przy realizacji budżetu. Podziękował dyrektorom jednostek 
budżetowych, służb, inspekcji i straży, jak również pracownikom Starostwa Powiatowego 
w Łodzi, którzy zajmują się realizacją zadań zapisanych finansowo w budżecie. Podziękował 
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Członkom Zarządu oraz Pani Skarbnik. Pan Starosta poprosił Radę o rozpatrzenie 
sprawozdania, jego przyjęcie i udzielenie absolutorium Zarządowi. 
Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik Powiatu przedstawiła informację w formie prezentacji 
multimedialnej, zgodnie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2008 rok, które 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Dochody własne zostały zrealizowane w 102,9%, 
jednak dochody mogą być wyższe niż prognozowane. Plan wydatków jest natomiast limitem, 
którego nie można przekroczyć. Na wyższe dochody wpływ miał znacznie wyższy niż 
planowano udział w podatku dochodowym od osób fizycznych. Pozostałe dochody były 
realizowane zgodnie z planem lub na bieżące były wprowadzane. Po stronie przychodów była 
realizacja pożyczki na prefinansowanie, jest ona pokazana w wysokości, która dotyczyła roku 
budżetowego 2008, w związku z realizacją zadania na ul. Tuszyńskiej. Jeśli chodzi 
o realizację tego zadania były trzy kontrole, których wyniki są pozytywne. Inwestycja została 
w całości rozliczona i pozytywnie oceniona. Dochody ogółem wykonane zostały w 97%, 
ponieważ dochody związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
nie były zrealizowane w całości, gdyż nie zostały przekazane dochody do budżetu Powiatu. 
Po stronie przychodów oprócz pożyczki na prefinansowanie wprowadzono wolne środki 

z roku 2007 w kwocie 4.154.239,87 zł. 
Łącznie dochody ogółem ustalone zostały w kwocie 40.671.240, 48 zł, wykonanie dochodów 
wyniosło 41.568.864,64 zł. Kolejną pozycją to są wydatki na zadania własne i zadania 
zlecone z zakresu administracji rządowej. W rozchodach były spłaty rat kredytów wcześniej 
zaciągniętych. Plan rozchodów został zrealizowany w 100%. Spłacony został w całości kredyt 
zaciągnięty w banku Nordea. Na koniec roku 2008 pozostały do spłaty dwa kredyty, 
które w wyniku przeprowadzonych procedur przetargowych zaciągnięte zostały w Banku 
Spółdzielczym w Andrespolu. 
Pani Skarbnik przedstawiła wykonanie planu dochodów według działów klasyfikacji 
budżetowej. Dział 010 - Rolnictwo i łowiectwo - realizacja 100%, Dział 020 - Leśnictwo-
100%, Dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa - 100,01 %, Dział 710 - Działalność usługowa 

- 99,82% (dochody pochodzą w części z dotacji celowej z zakresu administracji rządowej). 
Dział 750 - Administracja publiczna - 100%, tutaj są dochody realizowane z opłaty 

komunikacyjnej, dochody z pożytków z części wspólnej nieruchomości położonej przy 
ul. Sienkiewicza 3, dotacja celowa z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego na realizację zadań 
związanych z poborem i inne zadania oraz pomoc finansowa z gmin. 
Dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - gro dochodów pochodzi 
z dotacji na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej i dotyczy przede wszystkim 
Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Koluszkach. Zadania własne związane 
były z różnymi konkursami i udziałem Powiatu w ramach programu "Razem Bezpieczniej". 
Dział 758 - Różne rozliczenia - znajduje się przede wszystkim tu subwencja ogólna w części 
wyrównawczej, równoważącej i oświatowej. 
Dział 801 - Oświata i wychowanie. Pokazana realizacja dochodów przez poszczególne szkoły 
i zespoły szkół, a także dotacja, którą uzyskano w grudniu w ramach nierozdysponowanych 
dotacji z Ministerstwa Finansów - 599 tys. zł na budowę hali sportowej przy ZSP 
w Tuszynie. 
Dział 851 - Ochrona zdrowia. Obejmuje datacje na zadania zlecone z zakresu administracji 
rządowej, wykonanie wyniosło 85,95%. Powiat opłaca składki na ubezpieczenie zdrowotne 
za osoby posiadające status bezrobotnego bez prawa do zasiłku oraz dla wychowanków 
Rodzinnego Domu Dziecka. 
Dział 852 - Pomoc społeczna - wykonanie wyniosło 99,77%, w większości tych środków 
otrzymywane były dotacje na zadanie własne - na utrzymanie pensjonariuszy umieszczonych 
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na starych zasadach w Domach Pomocy Społecznej na podstawie decyzji Wojewody 
Łódzkiego wystawionych przed 1 stycznia 2004 roku. Ponadto w zadaniach własnych 
dochody pochodzą z odpłatności pensjonariuszy umieszczonych w DPS na starych i nowych 
zasadach a także dochody uzyskiwane z wynajmu pomieszczeń, np. w Lisowicach z wynajmu 
lokali mieszkalnych. 
Dział 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - wykonanie 99,99%, 
w dochodach jest procentowy udział Powiatu z Funduszu Pracy na pokrycie skutków zmiany 
struktury zatrudnienia w powiatowych urzędach pracy, jest to kwota 307.100,00 zł. Pozostałe 
środki pochodzą z otrzymywanych dotacji, np. na rodziny zastępcze i inne. 
Dział 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza - 99,26%. Są tutaj sklasyfikowane placówki 
oświatowe takie jak Specjalny Ośrodek Szkolno - Wychowawczy, Poradnia Psychologiczno 
- Pedagogiczna. Dochody pochodzą również z wynąjmu pomieszczeń, pozostałe dochody 
pochodzą z innych świadczonych usług np. odpłatności za wyżywienie. 

Łącznie dochody budżetu powiatu po zmianach ustalono na poziomie 40.671.240,00 zł, 

zostały zrealizowane w 102%. Wpływ na taką realizację dochodów miał przede wszystkim 
udział Powiatu w podatku dochodowym od osób fizycznych. 

Pani Skarbnik omówiła następnie realizację wydatków Powiatu. 
Dział 010- Rolnictwo i łowiectwo - realizacja w 100%, Dział 020 Leśnictwo - 100%, Dział 
600 - Transport i łączność - 98,78%, tutaj niezrealizowano wydatków bieżących, gdy jeszcze 
nie był przekazany do gmin zarząd nad wszystkimi drogami powiatowymi. Była również 
przewidziana odprawa emerytalna, jednak pracownik nie skorzystał z prawa przejścia 

na emeryturę. W zobowiązaniach pozostały koszty związane z umową zawartą z firmą 
EWIKAN na poziome i pionowe oznakowanie dróg. Pozostałe wydatki zostały zrealizowane. 
Dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa - 89,01%, niższe wykonanie planu wydatków, 
niż było to ustalone. Ponieważ były zabezpieczone środki za wypłatę odszkodowań 

za nieruchomości, które zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego były ujęte 
na poszerzenie dróg. Na terenie Gminy Nowosolna wstrzymane zostały wypłaty 

odszkodowań w związku z uchyleniem mIejSCowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 
Dział 710 - Działalność usługowa - 99,12%, niewykonanie w zakresie zadań własnych przez 
Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego - kwota 3.800 zł. 

(, Dział 750 - Administracja publiczna - 90,36%. Niewykonanie związane jest 
z zaplanowanymi wcześniej środkami na wynagrodzenia. Były zaplanowane odprawy 
emerytalne, pracownicy nie skorzystali z odpraw. Ponadto, jeśli chodzi o realizację wydatków 
związanych z administracją publiczną to zakupy wyposażenia, materiałów i pozostałych usług 
związane z komunikacją. Zakupiono mniej druków w państwowej wytwórni papierów 
wartościowych - nie zrobiono zapasu na koniec roku, a zwykle zapas planowany był na trzy 
mIeSIące. Ponadto były planowane remonty w budynku, w którym mieści się siedziba 
Starostwa Powiatowego w Łodzi, nie była zrealizowana kolejna część wymiany okien, stąd 
pozostały środki. 

Dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 99,29%. Realizacja 
planu finansowego przez Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Koluszkach 
wyniosła prawie 100%. W realizacji planu mieści się również udział w programie "Jesteś 
widoczny - Jesteś bezpieczny". 
Dział 757 - Obsługa długu publicznego - 85,78%. Były zarezerwowane środki zarówno 
na prowizję od planowanego kredytu a także na spłatę odsetek od wcześniej udzielonych 
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kredytów. Jeśli chodzi o odsetki są to wydatki bieżące, natomiast raty, są to rozchody, Tutaj 
odsetki są mniejsze, zmieniła się podstawa oprocentowania kredytów, która oparta jest 
na stawce WIBOR 1m. 
Dział 758 - Różne rozliczenia - 0%. Jako rezerwa ogólna zapisana była kwota 30.000 zł 
na nieprzewidziane wyda~ki. Środki pozostały do końca nierozdysponowane. 
Dział 801 - Oświata i wychowanie - realizacja planu wydatków po zmianie - 90,68%. Rok 
budżetowy nie pokrywa się z rokiem szkolnym, stąd pozostawiana jest część środków 
przypisanych Wydziałowi Polityki Społecznej i jeśli jest potrzeba środki kierowane 
są do poszczególnych szkół. Biorąc pod uwagę wcześniejsze zapotrzebowanie i uchwalony 
budżet na rok 2008, to zaoszczędzono dużo środków - pozostały niewydatkowane środki, 
które uzyskano na koniec roku ramach dotacji na budowę hali sportowej przy ZSP 
w Tuszynie. 
Dział 851 - Ochrona zdrowia -wykonanie 85,95%, dotyczy wpłaty składek zdrowotnych 
za bezrobotnych nie posiadających prawa do zasiłku. 
Dział 852 - Pomoc społeczna - wykonanie 89,02%. Największy wpływ na niewykonanie 
mają Domy Pomocy Społecznej, a przede wszystkim zapisane środki na zadanie 
pn. "Rozbudowa Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze". Pozostawiona była kwota 
200.000 zł na ewentualne zabezpieczenie udziału własnego. Nie udało się pozyskać środków 
w ramach podziału rezerwy ogólnej budżetu państwa. Pozostały także niewydatkowane środki 
odzyskane na początku miesiąca grudnia, kiedy to otrzymano zwiększoną dotację 

na podstawie decyzji Wojewody Łódzkiego zwiększającej dotację na domy pomocy 
społecznej na mieszkańców umieszczonych po staremu - na ponad 1 mln zł. Z tychże 
środków odzyskano wcześniej poniesione wydatki na domy (ponad 600.000 zł na podwyżki 
dla pracowników - "białego personelu"). Nie proponowano zwiększenia planu wydatków 
w dziale 852, ponieważ mogła zapaść decyzja odnośnie przyznania środków Uchwałą Rady 
Ministrów. 

Dział 853 - Pozostałe zdania w zakresie polityki społecznej: Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie, Powiatowy Urząd Pracy i inne zadania - zrealizowane w 99,38%. 
Dział 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza - część środków była sterowana przez 
Wydział Polityki Społecznej, pozostały również środki niewydatkowane. 
Dział 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 96,77%, mieszczą się tutaj dwa 
rozdziały: pozostała działalność i biblioteki. Do biblioteki przekazywane były środki 
na podstawie porozumienia zawartego z gminą Koluszki. To porozumienie zostało w 100% 
zrealizowane. Część środków zabezpieczonych było w tym dziale na współorganizację 
Imprez. 
Dział 926 - Kultura fizyczna i sport - wykonanie 49,03%. Środki zaplanowane były 
na organizację i współorganizację zawodów sportowych oraz na nagrody. 

Pani Skarbnik powiedziała, że ogółem na dzień 31 grudnia 2008 1". wydatki zostały 
zrealizowane w kwocie 37.909.701,95 zł, co stanowi 92,64% ustalonego planu wydatków 
po zmianach. 
Jeśli chodzi o zarząd nad drogami powiatowymi, dotacje zostały przekazane do gmin 
w 100%. 
Dział 801 - Oświata i wychowanie - plan po zmianach ustalono w kwocie 9.026.429 zł 
łącznie, realizacja kasowana na dzień 31 grudnia 2008 r. wyniosła 8.185.417,87 zł. Jeśli 

chodzi o dotacje z Powiatu do szkół niepublicznych, ogółem plan wynosił 124.280 zł 
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a wykonanie 60.114,64 zł, gdyż dotacje do tych szkół przekazywane są według faktycznej 
liczby uczniów wykazywanych w sprawozdaniach. 
Dział 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza - szkoły i placówki oświatowe łącznie 
wydatkowały 9.490.824,34 zł, co stanowi 91,2% w stosunku do planu po zmianach. Źródłami 
pokrycia tychże wydatków była część oświatowa subwencji ogólnej - 6.863.959 zł, dotacje 
z budżetu państwa - 659.000 zł (w tej kwocie jest 599 tys. zł uzyskane na budowę hali 
sportowej w Tuszynie, pomoc finansowa z gminy Tuszyn w połowie, zwrot kosztów dowozu 
i dochody bezpośrednio realizowane przez szkoły z wynajmu pomieszczeń). Razem 
do zrealizowanych wydatków kasowych, biorąc pod uwagę źródło pokrycia tychże 

wydatków, Powiat "dołożył" ze swoich dochodów ponad część oświatową subwencji 
i otrzymane dotacje, kwotę 1.293.908,45 zł. 
Największym konsumentem budżetu powiatu jest szeroko rozumiana pomoc społeczna. 
W części działu 852 i działu 853 są razem zrealizowane plany wydatków łącznie na kwotę 
10.961.587,56 zł, co stanowi 91% w stosunku do planu ustalonego. 

Pani Skarbnik omówiła realizację planów gospodarstw pomocniczych - Powiatowego 
Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej, Warsztatów Szkolnych. Następnie 
przedstawione zostały realizacje planów finansowych Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz Powiatowego Funduszu Zasobem Geodezyjnym 
i Kartograficznym - środki które pozostały w 2008 roku stanowią stan funduszy na początek 
roku 2009. 
Pani Skarbnik przedstawiła także wydatki na realizację projektów ze środków Unii 
Europejskiej. Były realizowane trzy projekty: "Przebudowa i modernizacja drogi powiatowej 
Nr 2912E (24156) w gminie Andrespol", projekt realizowany przez PUP "Nowa jakość usług 
rynku pracy" projekt realizowany przez PCPR pn. "Dobry wybór - Lepsza przyszłość". 

Na koniec omówiona została realizacja dochodów budżetu państwa. Powiat nie ma wpływu 
na ustalany plan. Plan dochodów Budżetu Państwa jest przekazywany do Powiatu przez 
Wojewodę. Dla przykładu dochody w gospodarce mieszkaniowej zostały zrealizowane 
w 283% w stosunku do ustalonego planu z decyzji Wojewody. Tutaj nastąpiły sprzedaże 
dwóch nieruchomości, które wcześniej w planie przez Wojewodę nie były uwzględnione. 

Podsumowując realizację budżetu w 2008 roku ogółem, gdzie biorąc pod uwagę dochody, 
\. przychody, wydatki i rozchody, rok zalcończył się nadwyżką budżetową w kwocie 

3.659.162,69 zł i wolnymi środkami w kwocie 248.321,73 zł. Natomiast skumulowana 
nadwyżka wynosi 943.484,42 zł. 

2) Przedstawienie Oplllll Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2008 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady - Pan Waldemar Chałat odczytał treść uchwały Nr V/41/2009 
Slcładu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 kwietnia 2009 roku 
w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego z wykonania 
budżetu za 2008 rok wraz z uzasadnieniem, z której wynika, iż opiniuje się pozytywnie 
sprawozdanie Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego z wykonania budżetu za 2008 rok. 
U chwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

3) Przedstawienie opinii Komisji Stałych Rady Powiatu. 
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Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii przez poszczególne Komisje Stałe Rady 
Powiatu, i tak: 

D Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pan Agnieszka Biała odczytała treść 
opinii, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Komisja po dokonaniu analizy 
sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za 2008 rok zaopiniowała 
sprawozdanie pozytywnie, przy ilości głosów: "za" - 4, "przeciw" - O, "wstrzymuję 
się" - 1. 

D Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski odczytał treść 
opinii, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Komisja po dokonaniu analizy 
sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za 2008 rok w części dotyczącej 
merytorycznego zakresu działania Komisji, zaopiniowała sprawozdanie jednogłośnie 
pozytywnie, przy ilości głosów: "za" - 6, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O. 

D Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki - Pan 
Jerzy Kabat odczytał treść opinii, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Komisj a 
po dokonaniu analizy sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu 

za 2008 rok w części dotyczącej merytorycznego zakresu działania Komisji, 
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie, przy ilości głosów: "za" - 3, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - 2. 

D Przewodniczący Komisji Statutowo - Regulaminowej - Pan Włodzimierz Bereziński 
odczytał treść opinii, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Komisj a 
po dokonaniu analizy sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu 

za 2008 rok w części dotyczącej merytorycznego zakresu działania Komisji, 
zaopiniowała sprawozdanie jednogłośnie pozytywnie, przy ilości głosów: "za" - 3, 
"przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O. 

4) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Pan Konrad Kobus poinformował, iż na posiedzeniach 
odbytych w dniach 26 lutego 2009 r., 12 marca 2009 r. i 6 kwietnia 2009 r. Komisja poddała 
kontroli i analizie sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu łódzkiego 
wschodniego za 2008 rok. Pan Przewodniczący przedstawił szczegółowy zakres 
przeprowadzonej kontroli. 

Po rozpatrzeniu przedłożonego sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu 
w 2008 r. w oparciu o dokumenty źródłowe, dodatkowe wyjaśnienia i dostarczone analizy 
Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż zaplanowane wydatki na 2008 r. zostały zrealizowane 
poniżej ustalonego planu (limitu) na 2008 r. Zachowana była równowaga budżetowa. 

W trakcie realizacji budżetu powiatu Zarząd Powiatu dokonywał koniecznych zmian, 
do których był upoważniony w uchwale budżetowej i na podstawie ustawowego 
upoważnienia wynikającego z normy prawnej określonej w art. 128 ustawy o finansach 
publicznych - podejmując stosowne uchwały Zarządu. 

W pozostałych przypadkach Zarząd powiatu zgłaszał stosowne inicjatywy 

uchwałodawcze przedstawiając Radzie Powiatu projekty uchwał Rady Powiatu. 
Komisja uznaje przedłożone sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego za 2008 r. za poprawne i wiarygodne w zakresie realizacji: 
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D dochodów i wydatków, 
D przychodów i rozchodów, 
D planów finansowych gospodarstw pomocniczych, 
D planu finansowego Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej, 
D planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym 

i Kartograficznym, 
D planu dochodów budżetu państwa realizowanych przez Powiat Łódzki Wschodni. 

Wynik głosowania Komisji: "za" - 5, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O. Komisja 
Rewizyjnajednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu. 

5) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu za rok 2008. 

Pan Ryszard Surowiec - Przewodniczący Rady odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 
o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2008 rok, który stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 

6) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady - Pan Waldemar Chałat odczytał treść uchwały Nr V/42/2009 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 kwietnia 2009 roku 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Łódzkiego Wschodniego za wykonanie budżetu w roku 
2008 wraz z uzasadnieniem, z której wynika, iż opiniuje się pozytywnie wniosek Komisji 
Rewizyjnej. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

7) Dyskusja. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Głos zabrał Pan Andrzej Opala. Poprosił o informacje na temat wydatków inwestycyjnych, 
dotacji przekazanych do poszczególnych gmin. Jak zauważył Pan Opala, zgodnie 
ze sprawozdaniem na stronie 41, dla Gminy Koluszki na drogę w Redzeniu przeznaczono 
kwotę 96.481,26 zł. Gmina Koluszki dołożyła taką samą sumę plus środki w ramach 
bieżącego utrzymania, zapytał czy to wszystko jeśli chodzi o wydatki w Gminie Koluszki. 
Odniósł się następnie do Gminy Rzgów, jest zapis, że Gmina Rzgów otrzymała 200.000 zł 
z Powiatu na zadania inwestycyjne i czy to jest tylko ta kwota. Następnie, jeśli chodzi 
o Gminę Tuszyn, przekazano z Powiatu 332.664 zł, czy to tylko ta kwota. Jeśli chodzi 
o gminę Nowosolna, to jest pokazana kwota 369.648 zł. Gmina udzieliła pomoc finansową 
powiatowi w wysokości 165.477 zł. Następnie odniósł się do wydatków na drogi w gminie 
Andrespol. Na realizację inwestycji w Janówce - II etap przeznaczono kwotę 325.836 zł, 

z tego Gmina Andrespol 225.836 zł, czyli 100.000 zł dołożył Powiat. Pan Opala zapytał 
o przebudowę ul. Tuszyńskiej, gdzie jest pokazana kwota 3.902.742 zł. Zapytał jaką kwotę 
z tego zadania to środki Powiatu a jakie Unijne. Nie jest pokazana w tym zestawieniu gmina 
Brójce. Pan Opala wspomniał, że przekazywano środki na zakup samochodu do zimowego 
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utrzymania dróg, zapytał, gdzie są pokazane te środki i czy innej pomocy dla Gminy Brójce 
nie było. 
Pan Opala poruszył temat przekazania zarządu nad drogami powiatowymi do gminy Koluszki 
i swoich wcześniejszych obawach w tym zakresie, że te działania będą niewystarczające. Jego 
obawy potwierdziły się. Środki przekazywane z Powiatu oraz z gminy Koluszki nie były 
duże. Powiedział, że również był przeciwny likwidacji brygad remontowych w strukturze 
Starostwa Powiatowego na drogach. Ich utrzymanie pozwoliłoby na szybsze łatanie dziur. 
Gmina Brójce nie jest przygotowana do realizacji tych zadroi. Na drogach widzi się dawnych 
pracowników ze sprzętem przekazanym na rzecz gminy Brójce. Pan Opala wyraził również 
zdanie, że błędem było w roku 2007 i 2008, że Powiat nie kontynuował budowy DPS 
w Wiśniowej Górze we własnym zakresie. Środki pozwalały na zamknięcie części 
mieszkalnej obiektu. Niewiadomą jest, czy złożony wniosek RPO ma szanse na uzyskanie 
dofinansowania. Następnie zadał pytanie o remont w ZSP w Koluszkach - remont stolarki 
okiennej. Czy nie było szans na staranie się o pomoc z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska. 

Pan Jerzy Kabat stwierdził, że patrząc na wykonanie budżetu i przedstawione sprawozdanie 
przez Panią Skarbnik nie ma uwag do solidności i szczegółowości. Odniósł się 

do przejrzystości sprawozdania oraz do wzrostów dochodów i wydatków w stosunku 
do wcześniej ustalonego planu. Powiedział o udziale gmin, który wynosi prawie 5% 
na zadania bieżące oraz zadania inwestycyjne. Powiat uzyskuje duże wsparcie finansowe 
od gmin. Wspomniał o podjętych przez Radę uchwałach w sprawie zmian budżetu i w 
budżecie. Odniósł się również do rozdysponowania wolnych środków. Zaproponował 

wykonanie analizy w tym zakresie w podziale na gminy. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki Wschodni powiedział, że zgadza się z wypowiedzią 
dotyczącą przejrzystości budżetu i paradoksu sytuacji jeśli chodzi o wzrost dochodów 
i wykonania wydatków. Uzyskano zwiększone dochody. Zabiegano o środki na inwestycję 
w Domu Pomocy Społecznej w Wiśniowej Górze. 

Pani Skarbnik odpowiedziała na pytanie Pana Opali. Jeśli chodzi o część opisową wydatków 
inwestycyjnych, czyli dotacje na zadania własne Powiatu przekazane do gmin, zostały 

przekazane w takiej kwocie jak wymienione w sprawozdaniu (w 100%). Omówiła 

szczegółowo zadanie w Gminie Nowosolna oraz Gminie Andrespol. Jeśli chodzi o zadanie 
inwestycyjne pn. "Przebudowa i modernizacja drogi powiatowej nr 2912E (24156) w gminie 
Andrespol" pomoc finansowa od gminy Andrespol wyniosła 1600.000 zł (w 2007 r. 800.000 
i w 2008 r. 800.000 zł). Nakłady ogółem na ul. Tuszyńską wyniosły 9.034.000 zł, w tym 
dofinansowanie unijne 4.034.639,26 zł; pomoc fmansowa z Gminy Andrespol 1.600.000,00 
zł; budżet Powiatu 3.399.360,74 zł. 
Ponadto Pani Skarbnik odpowiedziała, że środki na zakup samochodu do zimowego 
utrzymania dróg nie były dotacją na drogi powiatowe, była to pomoc finansowa dla Gminy 
Brójce na zakup sprzętu. 

8) Głosowanie. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie prZYJęCIa sprawozdania 
z wykonania budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2008 rok oraz udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2008 rok. 
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Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 18, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 1, uchwała została podjęta. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

W związku z podjęciem uchwały, Przewodniczący Rady pogratulował Zarządowi 
za uzyskane absolutorium. Podziękował za pracę w 2008 roku, z której wynika, iż zadania 
rzeczowe i finansowe zostały wykonane. Komisje wnikliwie zapoznały się ze złożonym 
sprawozdaniem i pozytywnie je zaopiniowały. Pan Przewodniczący złożył podziękowanie 
na ręce Pana Starosty oraz wszystkich Kierowników i Naczelników, którzy realizowali budżet 
w 2008 roku. 
Pan Starosta podziękował za taka ocenę. Świadczy to o tym, że w sposób właściwy został 
wykonany i zaprezentowany budżet. Podziękował Pani Skarbnik i wszystkim pracownikom 
realizującym budżet Powiatu. 

Pani Skarbnik poprosiła Kierowników i Dyrektorów jednostek organizacyjnych Powiatu 
o przekazanie podziękowań służbom finansowym w jednostkach organizacyjnych. 

Przewodniczący rady poprosił o wyrażenie zgody na zamianę punktów. 

Pkt 7. porządku obrad - Podjęcie uchwary w sJJrawie rOZJJatrzenia 
sprawozdania Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego z realizacji 
zadań za 2008 rok. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego przedstawił informację zgodnie 
ze sprawozdaniem, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisj i. 

Pan Jerzy Kabat - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska 
i Gospodarki poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie 
Łódzkim Wschodnim poinformował, iż komisja przyjęła sprawozdanie i podjęła uchwałę 
w tej sprawie. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są obiekty zamieszkiwane przez ludzi, w których istnieje 
niebezpieczeństwo pożaru. 

Takie obiekty istnieją. Ma zostać sporządzony raport na temat takich miejsc. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Pkt 8. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z realizacji "Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu 
oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2007 - 2013". 

Pan Krzysztof Błaszczyk - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pacy Łódź - Wschód przedstawił 
sprawozdanie, które stanowi załącznik nr do protokołu. 
Sprawozdanie omówił szczegółowo Pan Arkadiusz Niecka, przy pomocy prezentacji 
multimedialnej. 

Pan Jarosław Suwalski - Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej poinformował, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na 2009 rok. 

Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik powiatu powiedziała, że w projekcie uchwały 
wprowadza się po stronie przychodów kolejną część nadwyżki budżetowej z roku 2008 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego i propozycję podziału tychże środków. Kwota 1.733.800 zł. 
W dziale 600 - Transport i łączność proponuje się zwiększenie kwoty wydatków do kwoty 
495 tys. zł, z tym, że 100 tys. zł pochodzi z pomocy finansowej przekazanej od gminy 
Nowosolna, 395 tys. zł są to środki z nadwyżki budżetowej. W poszczególnych zadaniach 
wymieniono również: Gmina Andrespol - 90 tys zł, Gmina Brójce, gmina Koluszki 
szczegółowo kwoty, Gmina Nowosolna, 

Dział 710 - Nadzór budowlany, 3.800 zł dla Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 
są to środki, które nie zostały wydatkowane w ramach zadań własnych zrealizowanych w 
2008 roku. 

Dział 750 - Administracja publiczna, wprowadzenie po stronie dochodów pomocy finansowej 
od gminy Nowosolna na przebudowę drogi w Wiączyniu . 

Dział 756 - zmniejszenie planu dochodów z podatku dochodowego od osób fizycznych. 

Dział 801 - oświata i wychowanie, tutaj łącznie do szkół zwiększenie planu wydatków o 
kwotę 314 tys. zł na bieżące remonty bądź zadania inwestycyjne. 
Kolejne 

Omówiła szczegółowo załączniki do uchwały. 
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Pan Chałat zapytał o pozycje związane z oświatą - 90 tys. zł na instalację elektryczną w ZSP 
Nr 1 chodzi o zakres zadania. 100 tys. zł dotacji na parking przy szkole. Zapytał o szczegóły i 
zakres. 

Pani Biała zwróciła się do Zarządu z prośbą przy rozdysponowaniu środków uwzględnić 
dalszy remont ul. Głównej w JanÓwce. Najlepiej gdyby można było zakończyć w tym roku 
inwestycję· 

Pan Woźny przedstawił prośbę o przeznaczenie środków na nakładkę ul. Sawickiej w Stróży 
w gminie Andrespol. 

Pan Jerzy Kabat dwie kwestie. Dobrze, że pozostaje do rozdysponowania prawie 1.400.000 
zł. Będzie do dyspozycji 500 tys. zł. Komisja uczestniczyła w objeździe. Stan jest w 
niektórych przypadkach bardzo zły, potrzeby są większe od możliwości. Należy się wspólnie 
spotkać, by sensownie te pieniądze przekazać. Przypomniał o nakładach poniesionych 
na mieszkańca i na kilometr dróg w danej gminie. Zapytał jak można wyrównać ilość 
nakładów na poszczególne gminy. Pan Woźny powiedział, że nie ma sensu wyliczanie ile 
środków idzie na poszczególne gminy. Trzeba patrzeć na stan dróg. 

Pan Kobus zaproponował, zostawienie zestawienie nakładów inwestycyjnych 

Pani Biała wynik w tabeli przedstawia się tak dzięki temu, że prowadzona była inwestycja na 
ul Tuszyńskiej. Poprzedni Zarząd przy wyborze tej drogi kierował się tym, że można było 
złożyć wniosek tylko na inwestycję już rozpoczętą. Szczęściem było, że inwestycja była 
rozpoczęta w 200 l roku. 

Pan Kabat powiedział, że jest to jeden z elementów podziału. 

Pan Wicestarosta - 90 tys. to kompleksowa wymiana instalacji elektrycznej, decyzja sanepidu 
o konieczności wymiany .. 100 .. 000 zł na parking jest to priorytet miasta, będzie kosztował 
około 400.000 zł. Jest na etapie kosztorysu wstępnego. Nie ma projektu budowlanego. 

\,_ Pan Starosta w odpowiedzi na pytanie pana kabata powiedział, że nie da się wyrównać 
nakładów na poszczególne gminy. Zarząd proponując rozdysponowanie środków z nadwyżki 
pokazał, że nie da się zapomnieć jaki jest stan dróg w gminie Andrespol i Nowosolna. Gmina 
Nowosolna od dawna przeznaczyła też środki na drogi. Są przedstawiciele z Janówki. 
Powiedział o piśmie od Wójta. Powiedział, ze odbyło się spotkanie w celu omówienia 
problemu. 100 tys zł zostało w budżecie zapisane. Gmina Andrespol zaproponowała kwotę 
250 tys zł. Pan Wójt zapytał, co jeśli gmina chciałaby przejąć ciąg dróg na drogi gminne. 
Powiat miałby zwiększyć środki o 50 tys zł na tą inwestycję. Gmina Andrespol przejęłaby 
i mogłaby sama decydować o realizacji inwestycji,. Sama sobie płaciłaby środki za zajęcie 
pasa drogowego. Gmina miałaby możliwośc złoszenie jakiegoś wniosku pod schetynówki. 
Drogi nie spełniają kryteriów wyznaczonych przez Narodowy Program. Zgodie z procedurą 
wystąpiono z zapytaniem, czy by gmina nie chciała przejąć drogi na własność i o środkach 
tak by można było ogłosić przetarg. Uchwała którą otrzymano nie jest jednoznaczna 
i wynmaga zmiany. Mówi się , że warunki i zakres określi umowa, która stanowi załącznik. 
Umowa nie może być załącznikiem przed podpisaniem i mowa, że udziela pomocy 
w wysokości 50% nie wyższa niż w kwocie do 250 tys zł. Nie było poruszonej kwestii 
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zmiany kategorii drogi. Wykonano rozne wersje kosztorysu. Po co przekazywać drogę 
zbudowaną potem wydatków już nie będzie. Poruszył tamnat jaki jest stan dróg w 
Andrespolu. Ul. Marysińska i Łódzka mają być pod schetynówkę. Zakres potężny. Można 
wnioskować maksymalnie o 3 mln zł. Łącznie będzie ponad 6 mln zl. Ul Brzezińska - został 
złożony wniosek do RPO. Gmina wykonała projektu techniczne. Sawickiej, Feliksińska, 
Słowiańska - trzeba dołożyć środki na te drogi. 
Dla bezpieczeństwa zaproponowano zmniejszyć wpływy z pitów ze względu na obawy 
związane z kryzysem. Na ostatniej stronie jest 1.382 zostanie. Ponad 500 tys można jeszcze 
bezpiecznie wydatkować należy pamiętać, że należy zabezpieczyć znaczne środki 

na sfinansowanie wniosków ze schetynówki. 

Głos zabrała Pani Mirosława Kryda - Sołtys Wsi JanÓwka. Poprosiła ona o dokończenie 
inwestycji w JanÓwce. 

Pan Kaczmarek - Radny Gminy Andrespol - nie wie jak się stało, że gmina odstąpiła. 
Powieddział, że był przy rozmowie telefonicznej i ta zgoda była. Zapewnił, że gmina się nie 
wycofa. Zażądał odpowiedzi, czy droga będzie skończona czy nie, bo nie wie co 
odpowiedzieć mieszkańcom. 

Pan Surowiec powiedział, że to pismo zaprzecza wszystkim ustaleniom do tej pory 
poczynionym. Pan Starosta odczytał treść pisma. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - 1, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Lewiak podziękował za przychylność. Poinformował, iż kolejny uczeń szkoły został 
posłem młodzieżowym 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pkt 10. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego o dotację Z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepelnosprawnych na rok 2009. 

Pani Skarbnik powiedziała, że w listopadzie 2008 r, złożono wniosek o dotację na windę 
w Lisowicach 47.405 zł zostało przyznane. Propozycja wpisania tej kwoty po stronie 
dochodów i wydatków na to zadanie. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy 
rzeczowej od Gminy Brójce na realizację zadania publicznego w 2009 roku. 
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Pan Dariusz Łukowiaka - 150 tys zł na przebudowę 2923 E w Bukowcu. Jest 
to konsekwencja uchwały podjętej przez Gminę Brójce. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 15, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Pkt 12. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku. 

Proponuje się zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę. Wprowadzenie w dziale 
750 - Administracja publiczna kwoty w ramach promocji jednostek samorządu 

wprowadzenie wydatków na ten cel oraz zwiększenie planu dochodów w ZSP w Koluszkach. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 15, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Pkt 13. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmian w budżecie 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2009 roku. 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały zgodnie z projektem uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Pkt 14. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przyjęcia pomocy 
finansowej od gminy Nowosolna w 2009 roku. 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały zgodnie z projektem uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podj ęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pkt 15. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w spraWle przyjęcia pomocy 
rzeczowej od gminy Koluszki. 

Naczelnik poinformował, 133 tys zł z przeznaczeniem na remont drogi. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Pkt 16. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmiany Wieloletniego 
Planu Inwestycyjnego na lata 2007 - 2015. 

( Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik Powiat powiedziała, że projekt uchwały jest 
konsekwencją podjętych przez Radę uchwał. 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat poinformowali, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pkt 17. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmiany w "Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2007 - 2015" 

( przyjętego uchwałq nr 2471XXIV/2008 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z dnia 29 maja 2008 roku. 

Projekt uchwały omówił Pan Woropaj. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 1 Finansów 
oraz Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa - Pan Jerzy Kabat poinformowali, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 19, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Pkt 18. porządku obrad - Przedstawienie informacji na temat działalności 
Stowarzvszenie Gmin i Powiatów Regionu Łódzkiego oraz Związku Powiatów 
Polskich. 

Pan Starosta przedstawił infonnację z działalności Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Regionu 
Łódzkiego - w roku 2008 odbyło się 7 posiedzeń. We wniosku Komisja bezpieczeństwa 
pytała, jaki był udział Powiatu Łódzkiego Wschodniego w działaniach Komisji. Oprócz spraw 
organizacyjnych. Odbyła się konferencja w sprawie budowy boisk - orlików. W chwili 
obecnej nie wszystkie powiaty i gminy przystąpiły do Stowarzyszenia. Stowarzyszenie 
uczestniczyło w projekcie "Pejzaż malowany Ziemi Łódzkiej", dotyczącym wspierania 
malarzy amatorów z całego województwa. Powstał katalog prac, w którym znalazły się 

również prace mieszkańców z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego. W tym roku 
planowana jest chuga edycja. Stowarzyszenie wystosowało stanowisko do Ministra 
Infrastruktury, była to odpowiedź na wniosek Burmistrza Tuszyna dotyczący sprawy 
właściwego rozwiązania komunikacyjnego budowanej autostrady. W okolicy bazarów w 
Głuchowie nie przewidziano węzła, a także wniosek Starosty dotyczący wprowadzenia stawki 
zerowej, czyli niepopieranie opłat na obwodnicach autostradowych Łodzi t.j. autostrady Al, 
czyli od Tuszyna do Strykowa i od Strykowa do Emilii. Niestety nie będzie takiego 
rozwiązania, odcinki te będą płatne. Istotną rzeczą było zorganizowanie konferencji na temat 
ustawy metropolitarnej. Odbyła się ona w grudniu. Omawiano aspekty zwiane z korzyściami. 
Wszyscy zgadzają się, że jest potrzeba sformalizowania działań w metropolii. Problem, jaki 
istnieje dotyczy finansowania i decyzyjności. Są obawy w jaki sposób zostanie 
to uregulowane i czy Łódź nie zdominuje decyzji. 
Pan Starosta omówił następnie temat wniosku przynależności do Związku Powiatów 
Polskich. Generalnie odbywają się konwenty Powiatów. Zdecydowana większość powiatów 
należy do związku. Powstają pomysły uwagi, wnioski, W 2007 roku odbyło się 7 konwentów, 
w 2008 r. - 8, w tym roku odbył się 1 konwent. W ubiegłym roku Powiat Łódzki Wschodni 
był gospodarzem, konwent odbył się w Tuszynie. Z istotnych rzeczy wprowadzonych przez 
Starostę, zauważono brak możliwości tenninowego wywiązania się z obowiązków 

wynikających z ustawy o ujawnieniach w księgach wieczystych stanów prawnych. Zostało 
to przełożone na uchwałę. Drugi temat to jest zmiana zasad finansowania Domów Pomocy 
Społecznej. Środków nie wystarcza na finansowanie zadań oraz przesunięcie tenninów 
osiągnięcia standardów. 

Pan Jerzy Kabat zwrócił uwagę na przełożenie działania tych związków na działanie. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Nie zgłoszono. 

Pkt 19. porządku obrad - Wolne wnioski i sprawy różne. 

Przewodniczący poinformował, iż wpłynęło pismo Wojewody Łódzkiego, przekazujące 

Radzie Powiatu Łódzkiego wschodniego do rozpatrzenia skargę na Starostę. 
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Pkt 20. porządku obrad - Zamknięcie obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pan Przewodniczący podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XXXVII Sesji Rady 
Powiatu. 

Protokołowała: D. Piekarek 

Przewodniczący Rady 
Powiatu ŁÓdZki~,o Wschodniego 
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'I 
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